



## مشاركة جامعة بور سعيد في المراقبة الرياضية مع المجتمع المحلي (SDG 3.3.3)



## Participation of Port Said University in Shared Sports Facilities

(SDG 3.3.3)



## مقدمة

Port Said University actively supports community health and well-being by enabling broad access to its sports facilities and by promoting participation in organized sports activities. The University, through its Sports Activity Department and various academic faculties, routinely organizes inter-faculty sports tournaments, training programs, and competitive events inside university sports halls and stadiums.

During the academic years 2024–2025, the University hosted multiple sports competitions involving students from different faculties, including Physical Therapy, Law, Nursing, Arts, Education, and Engineering. Official match schedules issued by the University's Sports Activity Administration demonstrate structured and continuous use of university sports facilities. These activities contribute to SDG 3.3.3 by:

- Providing access to university sports venues for organized student activities.
- Promoting physical fitness and healthy lifestyles among youth.
- Supporting community integration through inclusive sports programmes.
- Enhancing student engagement in national and local championships.

This evidence demonstrates that Port Said University makes its sports infrastructure available for organized student and community sports programs, contributing directly to health promotion and community well-being.

تقوم جامعة بورسعيدي بدعم الصحة والرفاهية من خلال إتاحة مراافقها الرياضية لاستخدام الطلاب وتنظيم أنشطة رياضية مشتركة. حيث تُشرف إدارة النشاط الرياضي بالجامعة، بالتعاون مع كليات الجامعة المختلفة، على تنظيم بطولات رياضية، وبرامج تدريب، ومسابقات بين الكليات داخل الصالات والملاعب الرياضية بالجامعة.

وخلال العام الجامعي 2024–2025 استضافت الجامعة العديد من الفعاليات الرياضية التي شارك فيها طلاب كليات: العلاج الطبيعي، الحقوق، التمريض، الآداب، التربية، والهندسة. وتظهر الجداول الرسمية الصادرة عن إدارة النشاط الرياضي الاستخدام المستمر والمنظم لمنشآت الجامعة الرياضية. وتُسهم هذه الأنشطة في دعم مؤشر SDG 3.3.3 من خلال:

- توفير الوصول إلى الملاعب والصالات الرياضية داخل الجامعة.
- تعزيز اللياقة البدنية وأنماط الحياة الصحية بين الشباب.
- دعم الاندماج المجتمعي عبر برامج رياضية شاملة.
- تشجيع مشاركة الطلاب في بطولات محلية ووطنية.

وتُعد هذه الأدلة دليلاً واضحاً على انتفاع المجتمع الطلابي بالمرافق الرياضية للجامعة، بما يعزز الصحة العامة والرفاهية.



Port Said University  
Sustainable Development Committee





## Port Said University Sustainable Development Committee





## SDG 3.3.3 – مشاركة الجامعة في المراافق الرياضية مع المجتمع

رقم	المكان / المنشأة الرياضية	النشاط الرياضي	نوع المشاركة	ملاحظة تدعم SDG 3.3.3
1	الصالحة المغطاة - جامعة بورسعيد	تشكيل الفرق الرياضية للطلاب (كرة القدم - السلة - الطائرة)	تدريب + استخدام منشآت	الجامعة تتيح الصالة لتجهيز الفرق الرياضية بمشاركة طلابية مفتوحة.
2	الصالحة المغطاة - جامعة بورسعيد	مبارزة ودية بين كلية العلاج الطبيعي وكلية الحقوق	مباراة رياضية داخل الجامعة	استخدام فعلى للصالات الرياضية لتنظيم مباريات بين الكليات.
3	ملاعب جامعة بورسعيد	جدول مباريات كرة القدم بين الكليات (حقوق - علاج طبيعي - تجارة - آداب - تربية - هندسة)	بطولات جامعية	جدول رسمي صادر من إدارة النشاط الرياضي يثبت مشاركة واسعة للطلاب.
4	ملاعب الجامعة	تدريب فرق الكليات استعداداً لبطولة الجامعة	تدريب + تجهيز فرق	دعم اللياقة البدنية وتعزيز المشاركة الرياضية.
5	الصالحة الرياضية - جامعة بورسعيد	مشاركة طلاب كلية العلاج الطبيعي في بطولة الجامعة للمحافظات	مشاركة خارجية + منافسات	مشاركة الجامعة في بطولات محلية باستخدام منشآتها الرياضية للتدريب.
6	ملاعب محافظة بورسعيد	دعم مشاركة فريق كلية العلاج الطبيعي في بطولة المحافظة	استخدام منشآت خارجية + تعاون	تعاون بين الجامعة وجهات رياضية محلية لدعم الفرق الطلابية.
	صالحة الجمباز - كلية التربية الرياضية - جامعة بورسعيد	استضافة مهرجان البراعم والهواة للجمباز الفني	إتحاد المرافق الرياضي للجهة الخارجية	خطاب رسمي من الاتحاد المصري للجمباز بطلب استخدام الصالة الجامعية، مما يؤكد مشاركة الجامعة في دعم الأنشطة المجتمعية.
	ملاعب كلية التربية الرياضية - جامعة بورسعيد	استضافة مباريات الدوري لكرة القدم النسائية - فريق قناة السويس	إتحاد الملاعب الجامعية للنادي الرياضي	خطاب رسمي من نادي هيئة قناة السويس - بورت فؤاد بطلب استضافة الدوري على ملاعب الجامعة.
	كلية العلاج الطبيعي - جامعة بورسعيد	تشكيل الفرق الرياضية لطلاب الكلية - دعم الاستخدام المجتمعى للملعبات الجامعية	مشاركة طلاب الجامعة مع المجتمع في نفس المراافق الرياضية	صور منشورة رسمياً تؤكد المشاركة الفعلية للطلاب في الأنشطة الرياضية داخل المراافق الجامعية.



**Port Said University**  
**Sustainable Development Committee**



**SDG 3.3.3 – Community Access to Sports Facilities**

No.	Sports Facility / Venue	Sports Activity	Type of Participation	Note Supporting SDG 3.3.3
1	Covered Hall – Port Said University	Formation of student sports teams (Football – Basketball – Volleyball)	Training + Use of facilities	The university provides the covered hall for preparing student teams with open student participation.
2	Covered Hall – Port Said University	Friendly match between the Faculty of Physical Therapy and the Faculty of Law	Internal university sports match	Actual use of university sports halls to organize inter-faculty competitions.
3	Port Said University Playgrounds	Football league schedule among faculties (Law – Physical Therapy – Commerce – Arts – Education – Engineering)	University championships	An official schedule issued by the Sports Activity Administration demonstrating broad student participation.
4	University Playgrounds	Training college teams in preparation for university championships	Training + Team preparation	Enhances physical fitness and promotes student engagement in sports.
5	University Sports Hall	Participation of Physical Therapy students in the Governorate University Championship	External participation + Competition	The university participates in local championships after training teams within its sports facilities.
6	Port Said Governorate Playgrounds	Supporting participation of the Physical Therapy team in the Governorate Championship	Use of external facilities + Collaboration	Collaboration between the university and local sports bodies to support student teams.
7	Gymnastics Hall – Faculty of Physical Education – Port Said University	Hosting the Junior and Amateur Artistic Gymnastics Festival	Providing university sports facilities to external bodies	Official request from the Egyptian Gymnastics Federation confirms university support for community sports events.
8	Playgrounds – Faculty of Physical Education – Port Said University	Hosting Women's Football League matches – Suez Canal Authority Team	Providing university facilities to a local sports club	Official letter from the Suez Canal Authority Sports Club requesting the use of university playgrounds.
9	Faculty of Physical Therapy – Port Said University	Formation of student sports teams and support for community use of university playgrounds	Student participation alongside community users	Officially published photos confirm active student engagement in sports activities within university facilities.



# Port Said University

## Sustainable Development Committee

